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Rokiškis 

 

Posėdžio data ir laikas - 2019 m. spalio 29 d. 15 val. 

Posėdžio pirmininkas - Rytis Mykolas Račkauskas, Panevėžio miesto savivaldybės meras. 

Posėdžio sekretorius - Kristina Udrienė, Regioninės plėtros departamento prie Vidaus 

reikalų ministerijos (toliau - RPD prie VRM) Panevėžio apskrities skyriaus vedėja. 

 

Dalyvavo:  

Panevėžio regiono plėtros tarybos (toliau - Tarybos) nariai: 

1. Donatas Bakšys, Panevėžio kolegijos atstovas; 

2. Tadas Barauskas, Rokiškio rajono savivaldybės tarybos narys; 

3. Dalius Gesevičius, Lietuvos prekybos, pramonės ir amatų rūmų asociacijos atstovas; 

4. Ramūnas Godeliauskas, Rokiškio rajono savivaldybės meras; 

5. Valdemaras Jakštas, Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys; 

6. Vytas Jareckas, Biržų rajono savivaldybės meras; 

7. Antanas Kairys, Pasvalio rajono savivaldybės tarybos narys; 

8. Rokas Krivonis, Lietuvos pramonininkų konfederacijos atstovas; 

9. Petras Luomanas, Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys; 

10. Daiva Masiliūnienė, Lietuvos Respublikos Vyriausybės paskirtas asmuo; 

11 Rimantas Serva, Lietuvos pramonininkų konfederacijos atstovas; 

12. Arvydas Skorupskas, Lietuvos sveikatos vadybos draugijos atstovas; 

13. Dalis Trumpa, Lietuvos prekybos, pramonės ir amatų rūmų asociacijos atstovas; 

14. Povilas Žagunis, Panevėžio rajono savivaldybės meras. 

 

Kiti posėdyje dalyvavę atstovai: (sąrašas pridedamas). 

 

Darbotvarkė: 

1. Dėl darbotvarkės tvirtinimo. 

2. Energetikos sektoriaus pokyčiai bei galimybės savivaldybėms: tikslai ir iššūkiai. 

3. Dėl tolygios kultūrinės raidos įgyvendinimo Panevėžio apskrityje prioritetų pristatymo. 

4. Dėl siūlymo pripažinti VšĮ Respublikinės Panevėžio ligoninės projektą „Rekreacinių ir 

sveikatinimo paslaugų ir infrastruktūros išvystymas bei plėtra VšĮ Respublikinės Panevėžio 

ligoninės filiale Likėnų reabilitacijos ligoninėje” regioninės svarbos projektu.  

5.Dėl dalyvavimo projekte „Suaugusiųjų švietimo sistemos plėtra suteikiant 

besimokantiems asmenims bendrąsias ir pagrindines kompetencijas“. 

6. Dėl atstovo skyrimo į Lietuvos ir Latvijos tarpvyriausybinę bendradarbiavimo per sieną 

komisiją. 

7. Dėl Panevėžio regiono 2014-2020 metų plėtros plano pakeitimo. 

8. Dėl kelio Nr. 3601 Rokiškis – Juodupė – Onuškis – Ilzenbergas asfaltavimo. 

9. Kiti klausimai. 
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1. SVARSTYTA. Dėl darbotvarkės tvirtinimo. 

Rytis Mykolas Račkauskas, Tarybos pirmininkas informavo, kad Tarybos posėdyje dalyvauja 

15 Tarybos narių, kvorumas yra, todėl posėdis gali vykti ir pasiūlė papildyti darbotvarkės projektą 

klausimu „Dėl Panevėžio regiono projektų sąrašo, finansuojamo pagal priemonę 06.2.1-TID-R-511 

“Vietinių kelių vystymas” pakeitimo“. 

Taip pat Tarybos pirmininkas priminė, kad nariai, pirmą kartą dalyvaujantys posėdyje 

pasirašytų nešališkumo deklaracijas (Petro Luomano nešališkumo deklaracija pridedama). 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu patvirtinti darbotvarkę su papildomu klausimu.  

 

2. SVARSTYTA. Energetikos sektoriaus pokyčiai bei galimybės savivaldybėms: tikslai ir 

iššūkiai. 

Alvydas Sakavičius, Energetikos ministro patarėjas pristatė valstybės strateginius energetikos 

tikslus, siekiant užtikrinti darnią atsinaujinančių energijos išteklių plėtrą. Pranešėjas teigė, kad 

siekiama, jog kuo daugiau elektros energijos ir centralizuotai tiekiamos šilumos energijos būtų 

pagaminta iš atsinaujinančių energijos išteklių. Taip pat, kad atsinaujinančių energijos išteklių būtų 

daugiau sunaudojama šildymui namų ūkiuose ir transporto sektoriuje. Yra numatytos priemonės, kad 

būtų galimybės apsirūpinti elektra ne tik iš centralizuotos sistemos, bet ir decentralizuotai. Pranešėjas 

informavo, kad namų ūkiai patys gali tapti gaminančiais vartotojais, įsirengdami saulės elektrines. 

Taip pat pateikta informacija apie galimybę pakeisti neefektyvius katilus efektyviais. Energetikos 

ministerijos atstovas, pristatydamas strategines kryptis, teigė, jog svarbu skatinti šilumos gamybą iš 

netaršių ir atsinaujinančių šaltinių bei modernizuoti centralizuoto šilumos tiekimo sektorių. Vykdant 

planuojamą gyventojų surašymą 2021 m. numatoma inventorizuoti visų namų ūkio šildymo 

įrenginius. Pranešėjas pakvietė aktyviai dalyvauti gatvių apšvietimo modernizavimo projektuose. 

Taip pat įvertinti valdomą šilumos ūkį ir skatinti šilumos tiekėjus naudoti biokuro kogeneraciją, 

pasinaudojant ES investicijomis. Siekiant didinti transporto sektoriuje suvartojamą energiją iš 

atsinaujinančių energijos išteklių bei mažinti benzinu ir dyzelinu varomų transporto priemonių 

skaičių miestuose, visoje Lietuvoje numatoma įrengti apie 100 elektromobilių stotelių ir teikti paramą 

mažai taršaus viešojo transporto infrastruktūros plėtrai (pranešimas pridedamas). 

 

3. SVARSTYTA. Dėl tolygios kultūrinės raidos įgyvendinimo Panevėžio apskrityje prioritetų 

pristatymo. 

Irena Matelienė, Panevėžio apskrities regioninės kultūros tarybos pirmininko pavaduotoja 

pristatė tolygios kultūrinės raidos įgyvendinimo Panevėžio apskrityje 2020–2023 m. prioritetus, tai 

Panevėžio regiono kultūros ir meno skatinimas, Panevėžio regiono kultūrinio identiteto 

populiarinimas, kultūrinis turizmas, Panevėžio regiono reprezentavimas bei menininkų rezidencijos 

Panevėžio regione (pranešimas pridedamas). 

 

4. SVARSTYTA. Dėl siūlymo pripažinti VšĮ Respublikinės Panevėžio ligoninės projektą 

„Rekreacinių ir sveikatinimo paslaugų ir infrastruktūros išvystymas bei plėtra VšĮ Respublikinės 

Panevėžio ligoninės filiale Likėnų reabilitacijos ligoninėje” regioninės svarbos projektu. 

Rytis Mykolas Račkauskas, Tarybos pirmininkas informavo, kad Biržų rajono savivaldybės 

meras, Vytas Jareckas 2019 m. spalio 2 d. kreipėsi į Panevėžio regiono plėtros tarybą 

informuodamas, kad Biržų rajono savivaldybės taryba 2019 m. rugsėjo 26 d. sprendimu Nr. T-197 

nusprendė siūlyti Panevėžio regiono plėtros tarybai pripažinti VšĮ Respublikinės Panevėžio ligoninės 

projektą „Rekreacinių ir sveikatinimo paslaugų ir infrastruktūros išvystymas bei plėtra VšĮ 

Respublikinės Panevėžio ligoninės filiale Likėnų reabilitacijos ligoninėje” regioninės svarbos 

projektu. 

Arvydas Skorupskas, Lietuvos sveikatos vadybos draugijos atstovas, informavo, kad VšĮ 

Respublikinė Panevėžio ligoninė yra sudariusi bendradarbiavimo sutartį su Biržų rajono savivaldybe, 

kur abi šalys apjungdamos ir kooperuodamos savo patirtį, profesines žinias, įgūdžius ir dalykinę 

reputaciją susitarė bendradarbiauti dalyvaujant Ligoninės filialo Likėnų reabilitacijos ligoninės ir 

Pabiržės miestelio, Likėnų vietovės išvystymo projektuose, finansuojamuose Valstybės investicijų 
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programos bei ES struktūrinių fondų investicijų lėšomis. Biržų rajono savivaldybė įsipareigoja pagal 

galimybę prisidėti prie bendrų investicinių projektų įgyvendinimo. 

Arvydas Skorupskas akcentavo, kad Likėnų sanatorijoje esantis parkas galėtų tapti ne vien 

sveikatingumo ir poilsio, bet ir kultūros parku. Lietuvos dailininkų sąjungos Panevėžio skyrius, 

suprasdamas Likėnų rekreacijos projekto svarbą ne tik Biržų kraštui, bet ir visai Lietuvai, yra 

pareiškęs norą tapti šio projekto partneriais. Prisidėti organizuodamas akmens skulptūros 

simpoziumus parko teritorijoje, sukurtos skulptūros papuoštų parko erdves, prisidėtų prie meno 

populiarinimo. Taip pat galėtų vykti tapybos plenerai, kurių metu sukurti kūriniai puoštų sanatorijos 

patalpas. Švietimo, sporto ir mokslo ministerijoje taip pat yra numatomi finansiniai instrumentai 

sveikatinimo veikloms skatinti.  

Balsavimo rezultatai: „už“ – 15; „prieš“ – 0; „susilaikė“ – 0. 

 

NUSPRĘSTA: 

Vienbalsiai nuspręsta pripažinti VšĮ Respublikinės Panevėžio ligoninės projektą 

„Rekreacinių ir sveikatinimo paslaugų ir infrastruktūros išvystymas bei plėtra VšĮ Respublikinės 

Panevėžio ligoninės filiale Likėnų reabilitacijos ligoninėje” regioninės svarbos projektu (sprendimas 

pridedamas).  

 

5. SVARSTYTA. Dėl dalyvavimo projekte „Suaugusiųjų švietimo sistemos plėtra suteikiant 

besimokantiems asmenims bendrąsias ir pagrindines kompetencijas“. 

Kristina Udrienė, RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus vedėja informavo, kad 

Lietuvos Respublikos švietimo, mokslo ir sporto ministerija kreipėsi į Regionų plėtros tarybas 

informuodama, kad ministerijai pavaldi įstaiga Kvalifikacijų ir profesinio mokymo plėtros centras 

įgyvendina projektą „Suaugusiųjų švietimo sistemos plėtra suteikiant besimokantiems asmenims 

bendrąsias ir pagrindines kompetencijas“, kurio metu vykdomi suaugusiųjų bendrųjų kompetencijų 

mokymai savivaldybėse ir kad ministerija numato skirti papildomų lėšų projektui įgyvendinti.  

Iki šių metų spalio 22 d. RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriui buvo atsakę, kad nori tapti 

projekto partnerėmis Panevėžio miesto, Rokiškio bei Kupiškio rajonų savivaldybių administracijos. 

2019 m. spalio 29 d. informaciją apie norą tapti projekto partnere pateikė ir Panevėžio rajono 

savivaldybės administracija. 

Balsavimo rezultatai: „už“ – 14; „prieš“ – 1; „susilaikė“ – 0. 

 

NUSPRĘSTA:  

Siūlyti Panevėžio miesto, Panevėžio, Rokiškio bei Kupiškio rajonų savivaldybių 

administracijas tapti projekto „Suaugusiųjų švietimo sistemos plėtra suteikiant besimokantiems 

asmenims bendrąsias ir pagrindines kompetencijas“ Nr. 09.4.2-ESFA-V-715-01-0002 partnerėmis 

plėtojant suaugusiųjų švietimą (sprendimas pridedamas). 

  

6. SVARSTYTA. Dėl atstovo skyrimo į Lietuvos ir Latvijos tarpvyriausybinę 

bendradarbiavimo per sieną komisiją. 

Kristina Udrienė, RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus vedėja informavo, kad Lietuvos 

Respublikos vidaus reikalų ministerija, būdama atsakinga už komisijos sudėties sudarymą, ketina 

atnaujinti Lietuvos ir Latvijos tarpvyriausybinės bendradarbiavimo per sieną komisijos asmeninę 

sudėtį, todėl raštu kreipėsi į Panevėžio regiono plėtros tarybą, prašydama paskirti Panevėžio regiono 

plėtros tarybos atstovą į komisijos sudėtį. 

Rytis Mykolas Račkauskas, Tarybos pirmininkas pasiūlė Vyto Jarecko, Biržų rajono 

savivaldybės mero kandidatūrą. Vytas Jareckas sutiko būti skiriamas į Lietuvos ir Latvijos 

tarpvyriausybinės bendradarbiavimo per sieną komisijos sudėtį. 

 

NUSPRĘSTA:  

Bendru sutarimu į Lietuvos ir Latvijos tarpvyriausybinę bendradarbiavimo per sieną komisiją 

skirti Panevėžio regiono plėtros tarybos atstovą, Biržų rajono savivaldybės merą, Vytą Jarecką 

(sprendimas pridedamas). 
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7. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono 2014-2020 metų plėtros plano pakeitimo. 

 

Kristina Linkonaitė, RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus vyriausioji specialistė 

informavo, kad Regioninės plėtros departamento prie VRM Panevėžio apskrities skyrius (toliau – 

RPD Panevėžio skyrius), parengė ir 2019 m. spalio 10 d. pateikė Lietuvos Respublikos vidaus reikalų 

ministerijai derinti Panevėžio regiono 2014-2020 m. plėtros plano pakeitimo projektą. Vidaus reikalų 

ministerija 2019 m. spalio 23 raštu informavo, kad neprieštarauja pateiktiems Plano projekto 

pakeitimams dėl projektų įgyvendinamų pagal priemonę „Ikimokyklinio ir priešmokyklinio ugdymo 

prieinamumo didinimas“ bei pagal priemonę „Pėsčiųjų ir dviračių takų rekonstrukcija ir plėtra“ 

planuojamų įgyvendinti projektų. Vidaus reikalų ministerija taip pat informavo, kad neprieštarauja 

Plano pakeitimams, atitinkantiems Metodikos 32 punkto reikalavimus (neesminiai pakeitimai). 

Ministerijos rašte nurodyta, kad projektas „Rekreacinių ir sveikatinimo paslaugų ir infrastruktūros 

išvystymas bei plėtra viešosios įstaigos Respublikinės Panevėžio ligoninės filiale Likėnų 

reabilitacijos ligoninėje“ nėra įtrauktas į Sveikatos apsaugos srities investicijų nematerialiajam turtui 

įsigyti 2019-2021 metų sąrašą, todėl jo finansavimas iš valstybės biudžeto lėšų nėra užtikrintas. 

Kristina Likonaitė taip pat informavo, kad ministerija svarstytų galimybę pritarti šio projekto 

įtraukimui į regiono plėtros planą jei jam finansuoti būtų numatyti kiti finansavimo šaltiniai. Kristina 

Linkonaitė informavo, kad parengtas Plano pakeitimo projektas ir teikiamas svarstyti atsižvelgiant į 

Vidaus reikalų ministerijos išvadas. 

 

NUSPRĘSTA:  

Bendru sutarimu pakeisti Panevėžio regiono 2014-2020 m. plėtros plano, patvirtinto Panevėžio 

regiono plėtros tarybos 2015 m. spalio 15 d. sprendimu Nr. 51/4S-23 „Dėl Panevėžio regiono 2014-

2020 m. plėtros plano patvirtinimo“ dalį „Priemonių planas“ ir išdėstyti ją nauja redakcija 

(sprendimas pridedamas). 

 

 8. SVARSTYTA. Dėl kelio Nr. 3601 Rokiškis – Juodupė – Onuškis – Ilzenbergas 

asfaltavimo. 

Ramūnas Godeliauskas, Rokiškio rajono savivaldybės meras kreipėsi į Panevėžio regiono 

plėtros tarybą prašydamas moralinio palaikymo kreipimęsi į Lietuvos Respublikos susisiekimo 

ministrą dėl kelio Nr. 3601 Rokiškis – Juodupė – Onuškis – Ilzenbergas rekonstravimo, t.y. techninio 

projekto parengimo ir infrastruktūros gerinimo darbams atlikti. Ramūnas Godeliauskas informavo, 

kad Lietuvos automobilių kelių direkcijos prie Susisiekimo ministerijos lėšomis pastaruoju metu 

atlikti valstybinės reikšmės rajoninio kelio Nr. 3601 Rokiškis – Juodupė – Onuškis – Ilzenbergas 

ruožo nuo 21,51 km iki 24,44 km asfaltavimo darbai. Likusi neasfaltuota šio kelio ruožo nuo 24,44 

km iki 30,51 km dalis labai apsunkina ne tik vietinių Onuškio kaimo gyventojų gyvenimo kokybę, 

bet ir šalies bei užsienio šalių turistų, intensyviai vykstančių  į vieną iš Rokiškio rajono traukos centrų 

- Ilzenbergo dvarą, judumo galimybes ir kad šio kelio atkarpa nuo 24,44 km iki 30,51 km vis dar yra 

su žvyro danga, prastos būklės, todėl  kelionė į dvarą nėra patraukli. 

Povilas Žagunis informavo, kad regione yra daug neasfaltuotų kelio ruožų ir finansavimas 

labai reikalingas daug kur, bet šis kelio ruožas išskirtinis, nes veda į turizmo traukos objektą – dvarą. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu pritarti kreipimosi į Lietuvos Respublikos susisiekimo ministrą „Dėl kelio 

Nr. 3601 Rokiškis – Juodupė – Onuškis – Ilzenbergas asfaltavimo“ projektui. 

 

9. SVARSTYTA. „Dėl Panevėžio regiono projektų sąrašo, finansuojamo pagal priemonę 

06.2.1-TID-R-511 “Vietinių kelių vystymas” pakeitimo“. 

Kristina Linkonaitė informavo, kad Rokiškio rajono savivaldybės administracija, 

vadovaudamasi RPD Panevėžio skyriaus 2019 m. liepos 2 d. pakeistu kvietimu teikti projektinius 

pasiūlymus Panevėžio regiono projektų sąrašui sudaryti pagal priemonę „Vietinių kelių vystymas“, 

2019 m. spalio 11 d. pateikė projektinį pasiūlymą „Rokiškio miesto Aušros gatvės (nuo sankirtos su 

J. Gruodžio g. iki sankirtos su Kauno g.) rekonstravimas“. Pakeitus priemonės Nr. 06.2.1-TID-R-511 

„Vietinių kelių vystymas“ Aprašą, Panevėžio regionui paskirtas ES fondų lėšų limitas su veiklos lėšų 
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rezervu – 5652636 EUR (339 158 EUR didesnė ES fondų lėšų suma). Projekto „Rokiškio miesto 

Aušros gatvės (nuo sankirtos su J. Gruodžio g. iki sankirtos su Kauno g.) rekonstravimas“ bendra 

vertė – 460 391,00 EUR, iš kurių: 391 332,00 EUR – ES fondų lėšos ir 69 059,00 EUR – Rokiškio r. 

sav. biudžeto lėšos.  

RPD Panevėžio skyrius, vadovaudamasis Tvarkos aprašu ir RPD vidaus procedūrų aprašu, 

atliko pateikto projektinio pasiūlymo vertinimą bei patvirtino jo vertinimo išvadą. Projektinio 

pasiūlymo vertinimo metu nustatyta, kad Rokiškio rajono savivaldybės administracijos projektas 

„Rokiškio miesto Aušros gatvės (nuo sankirtos su J. Gruodžio g. iki sankirtos su Kauno g.) 

rekonstravimas“ atitinka visus projektinio pasiūlymo vertinimo išvados 2 punkte nustatytus 

reikalavimus ir gali būti įtraukiamas į regiono projektų sąrašą. Taip pat teikiamame regiono projektų 

sąrašo pakeitimo projekte, vadovaujantis Tvarkos aprašo 19.2 bei 22.2 punkto reikalavimais, 

patikslinta informacija apie Rokiškio r. sav. baigtam įgyvendinti projektui „Rokiškio miesto Kauno ir 

Perkūno gatvių dalių rekonstravimas“ išmokėtas lėšas pagal 2019 m. spalio 15 d. SFMIS2014 

duomenis.  

Dalis Trumpa, Lietuvos prekybos, pramonės ir amatų rūmų asociacijos atstovas, siekiant 

išvengti viešųjų ir  privačiųjų interesų konflikto, nuo klausimo svarstymo ir  balsavimo nusišalino. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu pakeisti Panevėžio regiono projektų sąrašą, finansuojamą pagal priemonę 

06.2.1-TID-R-511 “Vietinių kelių vystymas” (sprendimas pridedamas). 

 

 10 SVARSTYTA. Kiti klausimai. 

Kristina Udrienė pateikė informaciją: 

- kad Lietuvos Respublikos susisiekimo ministerija, siekdama, kad ministerijos 

administruojamų priemonių ,,Pėsčiųjų ir dviračių takų rekonstrukcija ir plėtra“ ir ,,Vietinių kelių 

vystymas“ projektams įgyvendinti skirtos lėšos būtų laiku ir tinkamai panaudotos, nustatyti 

rodikliai pasiekti, primena, kad šių priemonių projektų sąrašų sudarymo terminas – 2019 m. 

gruodžio 31 d. todėl raštu paprašė iki šios datos suplanuoti regionui skirtas minėtų priemonių lėšas 

ir visus  planuojamus įgyvendinti projektus įtraukti į regionų projektų sąrašus.  

- kad Kultūros ministerija išnagrinėjo CPVA raštą ir pritaria papildomiems darbams 

finansuoti, įgyvendinant projektą „Nenaudojamo kitos paskirties pastato Biržuose, Rotušės g. 2a, 

pritaikymas kultūros reikmėms“. 

- kad 2019 m. spalio 24 d. darbo grupei buvo pateiktas Sveikatos ministerijos parengtas 

2014–2020 metų ES fondų investicijų VP 8 prioriteto „Socialinės įtraukties didinimas ir kova su 

skurdu“ priemonių įgyvendinimo plano pakeitimo projektas. Pakeitimo esmė - didinama regioninės 

priemonės Nr. 08.4.2-ESFA-R-630 „Sveikos gyvensenos skatinimas regioniniu lygiu“ finansavimo 

suma perskirstant lėšas iš valstybinių priemonių Nr. 08.4.2-ESFA-V-613, Nr. 08.4.2-ESFA-V-628 

ir Nr. 08.4.2-ESFA-V-617. Pastabų ir pasiūlymų iki nurodyto laiko - 2019 m. spalio 28 d. 12 val. 

Darbo grupė neturėjo, todėl tarybos vardu parengtas atsakymo projektas, kad teisės akto projektui 

pastabų ir pasiūlymų nėra. 

Rytis Mykolas Račkauskas informavo, kad kitas Panevėžio regiono plėtros tarybos posėdis, 

žodinės procedūros tvarka planuojamas šių metų gruodžio mėnesį, Panevėžio miesto savivaldybėje. 

Apie tikslią posėdžio datą bus informuojama vėliau. 

 

 

 

Tarybos pirmininkas                                                                                     Rytis Mykolas Račkauskas   

 

 

 

 

 

 

Posėdžio sekretorė                                                        Kristina Udrienė    


